
UCHWALA NR XLVIII46/2022

RADY POWIATU W KOŃSKICH

z dnia 29 września 2022 roku

w sprawie rozpatrzenia wniosków Rady Miejskiej w Końskich

Na podstawie art. 12 pkt. 11 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie

powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2022 r., poz. 1526) oraz art. 223 § 1 ustawy

z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (tekst jednolity
Dz. U. z 2022 r. poz. 2000) Rada Powiatu w Końskich uchwala, co następuje:

§1

Po rozpatrzeniu wniosków Rady Miejskiej w Końskich przekazanych w dniu 6 lipca
2022 r., uznaje wnioski za bezzasadne z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu.

§2

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Powiatu

w Końskich i zobowiązuje się do zawiadomienia wnioskodawcy o sposobie
załatwienia wniosków.

§3

Uchwaławchodzi w życie z dniem podjęcia.
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UZASADNIENIE
W dniu 6 lipca 2022 roku wpłynęły do Rady Powiatu w Końskich wnioski Rady

Miejskiej w Końskich przyjęte przez Radę Miejską na sesji w dniu 29 czerwca 2022
roku.

Wnioskodawca wniósł o zmianę organizacji ruchu na dwóch skrzyżowaniach

ul. Wojska Polskiego, Mostowej, Lipowej i Armii Krajowej w Końskich oraz
ul. Młyńskiej , Górnej i drogi wojewódzkiej 749 w Końskich na ruch okrężny, a także

zawnioskował o udzielenie przez Radę Powiatu pomocy finansowej w wysokości

450 000 zł do wykonania inwestycji pt.: "Budowa i przebudowa świetlic wiejskich
na terenie Gminy Końskie".

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Końskich po zapoznaniu
się z wnioskami postanowiła wystąpić do Zarządu Powiatu o opinię w przedmiotowych
sprawach. Zarząd Powiatu zajął następujące stanowisko do poszczególnych wniosków:

Skrzyżowanie ul. Wojska Polskiego, Lipowej, Armii Krajowej oraz Mostowej
w Końskich jest skrzyżowaniem skanalizowanym z wyspą centralną. Obecne
oznakowanie pionowe i poziome jest kompletne i prawidłowe. Przy istniejącej

przepustowości obecne natężenie ruchu nie powoduje strat czasu na wlotach
na skrzyżowanie . Zdarzenia drogowe występujące na skrzyżowaniu spowodowane
są nieustąpieniem pierwszeństwa przejazdu, co jest wynikiem niestosowania się

kierujących pojazdami do przepisów ruchu drogowego i znaków drogowych. W chwili
obecnej zastosowano dodatkowe oznakowanie w postaci tablic ostrzegających

o konieczności ustąpienia pierwszeństwa przejazdu. Od czasu zastosowania tablic
nie odnotowano zdarzeń drogowych w obrębie skrzyżowania . W przypadku, gdy
obecne oznakowanie nie przyniesie oczekiwanego efektu , możliwe będzie zastosowanie
innych elementów powodujących spowolnienie ruchu na wlotach podporządkowanych.

Wobec powyższego, obecnie zmiana charakteru skrzyżowania jest nieuzasadniona.
Skrzyżowanie drogi wojewódzkiej 749 (ul. Fabryczna) z ulicami: Górną

i Młyńską w Końskich jako skrzyżowanie zwykłe z pierwszeństwem przejazdu, przy
obecnym natężeniu ruchu i zapewnionej widoczności na wlotach podporządkowanych

nie wymaga przebudowy. Na w/w skrzyżowaniu obecnie nie występują zdarzenia
drogowe spowodowane niewłaściwą infrastrukturą drogową. W przypadku wzrostu
natężenia ruchu na wlotach podporządkowanych można rozważyć przebudowę tego
skrzyżowania.

Zgodnie z ustawą z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym
(tj. Dz.U.2022.559 ze zm.) budowa i przebudowa świetlic wiejskich jest zadaniem
własnym gminy. Powiat, zgodnie z ustawą z dnia 5 czerwca 1998r. o samorządzie

powiatowym (t.j. Dz. U. 2022.1526) w pierwszej kolejności powinien realizować

zadania własne powiatu.
Po analizie wniosków i opinii Zarządu Powiatu, Komisja podzieliła w/w

stanowisko stwierdzając, że przebudowa skrzyżowań i zmiana organizacji ruchu na tym
etapie są przedwczesne, zaś budowa i przebudowa świetlic nie jest zadaniem powiatu.

Biorąc pod uwagę wskazane okoliczności, Komisja Skarg , Wniosków i Petycji
Uchwałą Nr XXIV/5 /2022 z dnia 23 września 2022 roku w sprawie zaopiniowania
wniosków Rady Miejskiej w Końskich postanowiła negatywnie zaopiniować

przedmiotowe wnioski uznając je za bezzasadne.
Rada Powiatu uznaje, że obecna sytuacja ekonomiczna Powiatu nie pozwala

na udzielenie wsparcia budowy świetlic.

Wobec powyższego, podjęcie uchwały jest zasadne.


